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ROZHOVORY S NAŠIMI
UČITELI
Profesor Machka nám poskytl
rozhovor o sobě a o tělocviku. S paní
profesorkou Šimánkovou jsme
mluvili o angličtině.
ČTĚTE NA STRANĚ 3

PŘI PASOVÁNÍ SE TŘEŤÁCI
POPASOVALI S NELEHKÝMI
ÚKOLY
Pasování třeťáků jako soutěž. Proč
ne? Příjemně strávené dopoledne.
ČTĚTE NA STRANĚ 2

Každoročně v SOČ stojíme na 
bedně. Do národního kola 
postoupila Lucie Veselá s Inkluzí

foto: L. Pořízková (zleva: vítězka
krajského kola L. Veselá, vpravo L.

Hodboďová)

V krajském kole SOČ letos
uspěly dvě práce a dvě studentky
ze 4. A. Vítězkou v oboru
pedagogika a problematika
volného času se stala Lucie
Veselá, která zdárně obhájila
práci s názvem Inkluze
a postoupila do národního kola.
Na druhém nepostupovém místě
v oboru biologie skončila Lucie
Hodboďová s prací Tuberizace
bramboru.

autor článku:
TEREZA DRÁPALOVÁ-

ŠAJTAROVÁ

Úvodník

ilustrace: Šárka Lísková

Ptáci zpívají, studenti posledních
ročníků se nervují, všichni se
pomalu vzpamatovávají
z maturitních plesů. Každý už
může v klidu dýchat,
protože třídní schůzky jsou
za námi. Každý má kruhy
pod očima. Někdo
kvůli přechodu ze zimního času
na letní. Většina však
kvůli tomu, že vstávali v pět
ráno, aby se přihlásili na kurz.
To se jim sice převážně
nepovedlo, ale zato si při svitu

ranního slunce mohli užít pohled
na velký nápis ERROR potom,
kdy spadla síť.
 
Takhle se žije v tom našem
království. Chcete vědět víc?
Tak se zanořte do stránek
Palachovin a nechte se okouzlit
strhující atmosférou naší školy.

autor článku:
KAROLINA HELEMIKOVÁ

třída septima

Studenti z mělnického gymnázia 
se matematiky nebojí. 
Maturovala z ní téměř polovina 
ročníku.
K maturitní zkoušce v jarním
termínu půjde 56 studentů.
Obliba matematiky stoupá.
Svědčí o tom téměř polovina
přihlášených zájemců.
Mezi maturitními předměty
nechybí ani školní angličtina,
kterou si zvolilo 23 studentů.
Mezi ostatními jazyky je
na prvním místě němčina,
na pomyslné třetí příčce
oblíbenosti je francouzština.
Španělštinu si oproti loňskému

roku, kdy z ní maturovalo 7
studentů, vybral pouze jeden
zájemce. Z ruštiny nebude
maturovat nikdo. Každý druhý
žák si volil zeměpis. Třetím
nejoblíbenějším předmětem
u maturity po školní angličtině je
biologie. Klesl počet zájemců
o ZSV a naopak u studentů
stoupla chuť složit zkoušku
dospělosti z dějepisu a chemie.

dr

Maturitní statistiky

Šárka Lísková
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Není realita 
jako realita

foto: T. Drápalová

z nás poprvé dostala ve větší
míře přímo k nám. Jedná se
o virtuální realitu, ze které by
naši rodiče, tak úzkostlivě
pečující o náš zrak, příliš velkou
radost neměli. Tady si totiž
od obrazovky neodsednete.
 
Na Festivalu virtuální reality,
pořádaném Výzkumným
ústavem pro podnikání
a inovace, se jednalo především
o vzdělávání. Do tělocvičny se
pro tento den nastěhovalo
přibližně deset počítačů, každý
s jedněmi brýlemi pro virtuální
realitu. Po jejich nasazení
na hlavu se okolo nás rozprostřel

vždy zcela odlišný svět. Velký
úspěch slavila aplikace Human
atlas. Potřebujete si prohlédnout
stavbu lidské kostry?
Bez problému. Je libo tělní
orgány? Stačí pár kliknutí,
abyste se dívali na rozmístění
vašich ledvin a plic. Ani
z obvyklého života známá
aplikace Google Earth,
samozřejmě ve VR provedení,
nechyběla. Nevyhnuli jsme se
ani ukázkovému cvičení
z matematiky, angličtiny či lekci
pokusů z chemie (profesorky by
jistě ocenili značné snížení počtu
prasklých zkumavek).
 
Organizátoři si pravděpodobně
uvědomovali, že někteří studenti
ve skrytu duše doufali v možnost
pokleslé zábavy v podobě
střílení hord strašlivých nestvůr,
jež se snaží vyhladit lidskou
rasu, což jim nepřekvapivě
nebylo umožněno. Dostali tedy
alespoň náhradu v podobě
turnaje ve hře Beat Saber. Tato

mezinárodně oceňovaná hra
od českých autorů prozkouší
rychlost vašich reakcí. V každé
ruce držíte jeden světelný meč.
Proti vám s kadencí udávanou
rychlostí právě hrající písně míří
kostky, které musíte ve správnou
chvíli ze správného směru
naznačeným šipkou na přední
straně kostky trefit.
 
Přestože kompletní vybavení
celé třídy touto technikou není
v blízké budoucnosti kvůli ceně
zkombinované s teprve krátkým
vývojem výukových programů
příliš pravděpodobné, tak nám
tato akce byla příjemným
zpestřením školního dne. Třeba
už naše děti budou brát
podobnou výuku
za samozřejmost. Ale ty oči…

autor článku:
MIKULÁŠ MISTERKA

třída septima

foto: T. Drápalová

Všichni jsme ji již viděli.
V obchodech s elektronikou či
u našeho oblíbeného youtubera.
Tentokrát se ale pro spoustu

Jak jsme 
uklízeli Česko a 
sázeli

foto: kvinta

Prváci pod vedením prof.
Minaříkové a ve spolupráci
s CHKO uklidili turistickou
trasu z Chudolaz na Horní
Vidim. Jako bonus vyšplhali
na zříceninu hradu Starý zámek.
Cestou spatřili několik řopíků
a dozvěděli se tak o budování
československého opevnění
před druhou světovou válkou. 3.
B uklidila hořínskou cyklostezku

foto: septima

směrem do Vrbna a cestu podél
laterárního kanálu.
Kvinta pomáhala upravit
zahradu Na Včelíně patřící
spolku Studio Eko-Logika z. s.
Revitalizaci zeleně se věnovala
i sexta, 2. B a 3. A., které sázely
ovocné stromy v Malém Újezdě,
zatímco 2. A tvořila tůňky
v mokřadu na Polabské Černavě.
V liblické slatině měli septimáni

foto: T. Drápalová

na starosti čištění potůčku
a studánky. 1. A. pod vedením
našich bioložek Romany
Niemcové a Lenky Pořízkové
upravovala záhon před školou
a sázela rostliny v přírodní
zahradě, abychom mohli
do školy chodit o to radostněji.
Bonusem bylo grilování
u jezírka.

autor článku:
TEREZA DRÁPALOVÁ-

ŠAJTAROVÁ

foto: septima

Máme za sebou další projektový
den, kterého se účastnily
všechny třídy kromě čtvrťáků,
kteří šprtili na maturitu
a doháněli, co se ještě dohnat dá.

Při pasování se 
třeťáci 
popasovali s 
nelehkými 
úkoly

Pasování třeťáků na mazáky
proběhlo v soutěžním duchu.
Programu se zhostila třída
oktáva, která pro budoucí
čtvrťáky připravila nabitý
program plný různých disciplín.
 
Na školním hřišti se bojovalo
s časem v soutěžích, kde se
běhalo po sudu či po rukou.
U jezírka ti nejodvážnější
a horkokrevní vybírali pusou
cibule ze studené vody.
Soutěžilo se i v pantomimě,
v „rychlostním oblékání" či
v pojídání speciálního jídla
podávaného z rukou maturanta
Berta Behnera. Rozvařené
těstoviny posypané rozmanitým
kořením a ozdobené šlehačkou
neodradily žádný tým,
i když některým jedincům se jen
z pohledu na tuto dobrůtku začal
„zvedat kufr", přesto do sebe
trpělivě soukali pokrm a pili litry
vody.

foto: T. Drápalová

 
Po tomto zážitku každý rád
přešel ke klidnějším úkolům.
K nim patřily hry např. hmatové
hry, při kterých měli třeťáci
určit, co drží v ruce, aniž by se
na danou věc podívali. Došlo
také na šifrování a hry
na zapamatování si co nejvíce
předmětů. Pro kolemjdoucí byla
jistě nejzábavnější disciplína,

při které budoucí čtrťáci hledali
v lavoru plném mouky pouze
za pomoci obličeje žužu
medvídky. A aby toho nebylo
málo, museli si soutěžící
nejdříve namočit obličej
do kyblíku s pivem.
 
Nejúspěšnější byl výběr
Kájových dětí. Na druhém místě
skončilo družstvo septimy a třetí
příčka čekala na výběr ze 3. B.
Vítěznou třídou se stala septima,
která za to získala hlavní cenu.
Tu jim maturanti předali
na mimoškolní části pasování
a těm zvědavějším z vás
prozradíme, že měla něco
společného s obilným mokem,
se kterým se třeťáci seznámili už
na stanovišti s gumovými
medvídky.

autor článku:
KAROLINA HELEMIKOVÁ

třída septimafoto: T. Drápalová
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Rozhovor s prof. tělesné 
výchovy Miloslavem Machkou
Proč jste si vybral zrovna naši
školu?
Důvodů je hned několik. Jednak
zkušenosti z praxe na VŠ, kdy
jsem si vyzkoušel učení Tv
na ZŠ. 2. stupně a střední škole.
Později jsem zjistil, že učit
jenom na ZŠ by nebylo pro mě.
Dalším důvodem byla i možnost
učit na škole, kde je jedna
z nejlepších hal v okolí.
 
Jaké sporty děláte a jak
dlouho se jim věnujete?
Od 7 let jsem začal hrát fotbal,
který nadále aktivně hraji.
Postupem času jsem zkoušel
i jiné sporty, jako plavání, tenis,
jiu-jitsu a posilování.
 
Co vás baví na učitelství
nejvíce?
Asi to, že mám možnost
vyučovat to, co mě baví, co je
mým koníčkem, a to je
sport.Baví mě, že mohu své
znalosti a zkušenosti předávat
dál a doufat, že je někdo využije.
 
Je toto vaše první místo učitele
tělocviku, nebo máte i předešlé
zkušenosti?
Ano je to moje první místo
učitele tělocviku, ale jak už jsem
zmiňoval, měl jsem praxe na VŠ
a také jsem trénoval v řadě
sportovních kroužků a kempů
zaměřených především
na fotbal, beachvolejbal,
netradiční sporty a cyklistiku.
 
Vedete v současnosti nějaké
kroužky u nás? A plánujete

vést sportovní kroužky u nás
na škole?
Momentálně nevedu žádný, ale
mám zkušenosti s vedením
kroužků florbalu, fotbalu,
házené, volejbalu, tenisu,
lakrosu, frisbee, kin-ballu
a plavání. Do budoucnosti zatím
nejsem dohodnut na vedení
žádného kroužku.
 
Jak se vám daří skloubit
studium a práci?
Je to poměrně časově náročné.
Naštěstí mi už zbývá dopsat,
odevzdat a obhájit diplomovou
práci. Snažím se o to, abych
práci co nejdříve dokončil
 
Od kdy jste se rozhodl věnovat
sportu naplno? Je to vaším
snem od dětství nebo to spíše
vyplynulo během vašeho
života?
Sport mě bavil od malička.
Od 12 let jsem přestoupil
do klubu, kde se pravidelně
trénovalo 3-4 krát týdně plus
každý víkend zápas. V tomto
věku mě sport stále bavil
a vydrželo mi to dodnes.
Díky sportu jsem se rozhodl, že
půjdu na VŠ se zaměřením
na tělesnou výchovu.
 
Co byste dělal, kdybyste
neučil? Jaké povolání by vás
lákalo?
Nevím. Nejspíš by to byla práce
v administrativě nebo v
marketingu.
 
 

Co rád děláte ve svém volném
čase?
 
Volného času moc nemám
z důvodu práce, studia a sportu.
Když mám volný čas, tak rád
čtu, chodím se dívat na hokejové
a fotbalové zápasy a také občas
chodím do kina. Samozřejmě rád
si i zasportuju, například jezdím
na kole, zahraji si tenis.
 
Co učíte během hodin
tělocviku nejraději?
 
Nejraději učím florbal
a házenou. Radost mám,
když vidím, že žáky hodina baví.
I když u tělesné výchovy ne
vždy každá hodina každého
zaujme. Někteří žáci nemají moc
vztah ke sportu a jiní zase mají
vztah pouze k některým
sportům, navíc u některých
sportů je nadšení větší a u
některých je to naopak.
 
Máte radši hodiny s mladšími,
či staršími žáky a proč?
Nedělám v tom rozdíl.

autor článku:
KAROLINA HELEMIKOVÁ

třída septima

autor článku:
GUSTAV BREJNÍK

třída septima

Týden německé 
kuchyně
V dubnu jsme měli možnost
ochutnat vybraná jídla německé
kuchyně. Frankfurtská a alpská
polévka, starobavorský řízek,
Bratwurst, Leberkäse (bavorská
sekaná), berlínská kobliha,
ovocný trhanec a tradiční štrúdl
opět nikoho nezklamaly.
Zabodoval ovocný trhanec
s kopou šlehačky.
Podle Hany Davídkové
„Všechny dotazované žáky
trhanec nadchl, a to už jen
kvůli jeho vzhledu na talíři.
A když pak tu krásu okusili, cpali
se tak, že by se byli zadusili! Ani
Eintopf na tom nebyl špatně. Byl
velmi dobře ochucený."

dr

Týden německé 
kuchyně na 
fotce

foto: H. Davídková

Rozhovor s prof. L. Šimánkovou na ně pyšná.
 
Jak bude probíhat organizace
akce Edison?
Tento projekt bude mít na naší
škole poslední květnový týden
premiéru a bude se týkat většiny
studentů, kteří prostřednictvím
osmi vysokoškoláků z různých
zemí světa dostanou šanci
dozvědět se na hodinách i mimo
ně, jak žijí lidé v zemích, které
jsou nám vzdálené jak polohou,
tak i kulturou. Samozřejmě
budou mít všichni účastníci
i dostatek prostoru pro trénování
své angličtiny v praxi.
Do organizace projektu jsou
vedle učitelů ve velké míře
zapojeni také studenti septimy,
kteří se ujali jak ubytování
hostů, tak budou působit i jako
tlumočníci a průvodci.
 
Jaká je úspěšnost žáků
skládajících zkoušky FCE?
Úspěšnost je velmi vysoká.
Odhaduji ji tak na 95% a někteří

studenti ji dokonce složí
na úrovni C1. Musím říct, že
i mladší studenti mají zájem
ověřit si úroveň své angličtiny
v cambridgeských zkouškách
nižší úrovně a obstojí velmi
dobře. Doufám, že i letos
v květnu bude dalších 20 našich
studentů úspěšných.
EDISON: Education. Drive.
Internacionality. Students.
Opportunity. Network.
EDISON spojuje mladé lidi
odlišných kultur a národností,
aby se seznámili se zvyky,
tradicemi a situací v jiných
zemích. Vizí projektu je
tolerance a příznivé společné
soužití české společnosti
s různými kulturami a národy.
Oživuje výuku a zvyšuje zájem
o studium mezi žáky a učí je
nebát se odlišného.

autor článku:
ZUZANA PROCHÁZKOVÁ

třída septima

Jak dlouho učíte? A jak
dlouho učíte na našem
gymnáziu?
Strašně to letí. Nedávno jsem
dostala pozvánku na sraz mé
první třídy, která maturovala
před třiceti lety na gymnáziu
v Kralupech nad Vltavou, kam
jsem hned po škole nastoupila.
Na mělnickém gymnáziu jsem
od roku 1995.
 
Proč jste se rozhodla pro toto
povolání?
Zřejmě to mám asi v genech
po mé mamince, která učila celý
život na prvním stupni ZŠ.
Rozhodování o mém budoucím
povolání tak bylo velmi snadné.
Nepamatuji se, že bych kdy
chtěla dělat něco jiného.
 
Podle čeho jste si vybírala
předměty, které učíte?
Jednak mne ovlivnili učitelé

daných předmětů a pak i záliba
v cestování, která jde ruku
v ruce s jazyky..
 
Jaký styl výuky anglického
jazyka preferujete?
Ráda metody střídám tak, aby
byly hodiny pestré. Každému
vyhovuje při zvládání jazyka
něco jiného. Snažím se, aby
na hodinách nebyla nuda a aby
aktivity studenty motivovaly
k lepšímu zvládnutí jazyka.
 
Jaký je rozdíl mezi výukou
angličtiny na ZŠ a gymnáziu?
To nemohu posoudit,
protože jsem na základní škole
nikdy neučila. Mám zkušenost
jen s nižším a vyšším
gymnáziem. Když vidím, jaký
obrovský skok udělají studenti
v angličtině mezi primou
a závěrečným ročníkem, mám
z toho obrovskou radost a jsem
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Po stopách Martina Luthera
Mělnická českobratrská
mládež se pod vedením pana
faráře Erdingera počátkem
dubna vypravila do Německa,
aby se vydala po stopách
významného církevního
reformátora Martina Luthera.
Jelikož nezanedbatelná část
mladých účastníků cesty je
studenty tohoto gymnázia,
rozhodli jsme se informovat
o našem zážitku rovněž
na stránkách Palachovin.
 
Martin Luther se narodil
do chudé hornické rodiny
v Eislebenu. Na universitě
v přibližně 70 km vzdáleném
městě Erfurt vystudoval
filosofii, místo následujícího
studia práva se ale stal mnichem
v tamějším klášteře, kde se stal
rovněž katolickým kazatelem.
Asi po roce se pak přemístil
do Wittenbergu, kde se stal
profesorem teologie. Zde se
rozhodl vystoupit
proti rozporům katolické církve
s učením Písma. V očích papeže
proto brzy upadl v nemilost, zato
mezi Němci jeho popularita
rychle rostla, a tak byl Luther
unesen do azylu na hrad
Wartburg, na kterém byl 10
měsíců ukrýván. Tento čas
využil k překladu Nového
zákona do němčiny. Zbytek
života prožil kázáním, věnoval
se překladu Starého zákona,
dokonce se i oženil. Umírá
ve svém rodišti v Eislebenu.
 
Naše cesta začala ve čtvrtek 4.
dubna přímo v Eislebenu
prohlídkou míst Lutherova
narození i úmrtí. Seznámili jsme
se zde s panem farářem
Thomasem Meinhofem,
osobním přítelem pana

Erdingera, který byl naším
stálým průvodcem i hostitelem.
Nocleh nám poskytla ubytovna
YMCA. Pojem ubytovna mnohé
svádí k představě omšelé
panelové budovy, a proto nás
opravdu překvapilo, že touto
ubytovnou byl míněn zámek
v Mansfeldu ležící nedaleko
Eisleben. Noc v prostorách této
historické budovy byla sama
o sobě nemalým zážitkem.
Druhý den jsme se vypravili
směrem do Erfurtu, v němž
Luther vystudoval filosofii
a původně zamýšlel pokračovat
studiem práv. Z domova
do školy chodíval pěšky.
Jednoho dne ho však zastihla
bouře, při níž po zásahu bleskem
spadl přímo před zděšeného
Martina Luthera strom. Příhodu
si vyložil jako jasné znamení
vybízející k přerušení studia
práva a vstupu do kláštera.
Celou příhodu dodnes připomíná
kamenný pomník. Z přímých
Lutherových stop jsme následně
poněkud odbočili, neboť další
zastávkou se stal hrad Wartburg.
Německá šlechta zde
pod jménem šlechtic Jörg
ukrývala Martina Luthera
v období, kdy mu po sporech
s papežem hrozila smrt. Dnes je
tato stavba součástí světového
dědictví UNESCO, čemuž
odpovídá ukázkový stav sídla.
Zbytek dne zabral přejezd
do městečka Seydy, odkud
pochází pan farář Meinhof.
Pohostinství nám poskytla
kromě samotné fary i jedna
z rodin hlásících se k tamějšímu
církevnímu sboru.
 
Sobota pro nás začala krásným
duchovním prožitkem při křtu
na břehu Labe, čímž jsme se

foto: J. Sklenář

zapojili do církevního života
dnešních Lutherových
následovníků. Odtamtud jsme se
přesunuli do Wittenbergu,
při cestě jsme se stavili v kostele
v Jüterbogu, kde bylo významné
místo prodeje odpustků, jež
pravděpodobně Luthera rovněž
ovlivnilo. V hlavním Lutherově
působišti jsme si mohli
prohlédnout bývalou universitu,
kde učil, i kostel, na něhož vrata
byl přitlučen seznam 95 tezí.
Samotné teze však Luther
prvotně sepsal za účelem
akademické diskuse se svými
žáky, na veřejnost pronikly
bez jeho vědomí, příběh spojený
se zmiňovanými vraty kostela
není potvrzen. Martin Luther
paradoxně kázal hlavně
v druhém z Wittenberských
kostelů, ve kterém jsme měli to
štěstí strávit večer na koncertě
keňské gospelové skupiny Frank
& Friends. Ve Wittenbergu se
stále těší Lutherův odkaz
silnému zájmu, každoročně je
připomínáno výročí zveřejnění
tezí i jeho svatba s Kateřinou
von Bora.
 
Nedělní dopoledne jsme prožili
na bohoslužbě společně

s církevním sborem v Seydě,
pak již nadešel jen čas loučení
a návratu zpět domů.
 
Nejvýznamnější podíl
na skvělém zážitku, jenž si snad
většina z nás z Německa
odvezla, mají pravděpodobně
naši hostitelé, zejména pan
Meinhof. Ke všem navštíveným
památkám nám dokázal
poskytnout skvělý historický
výklad, kterému jsme byli
schopni porozumět i přes naši ne
zcela dobrou znalost německého
jazyka. Na své náklady nám
zajišťoval stravu i ubytování,
jemuž nebylo co vytknout,
a svojí neustále dobrou náladu
dokázal přenášet i na nás. Velmi
dobré vztahy jsme navázali
s německou evangelickou
mládeží, doufáme, že tyto
vztahy budeme alespoň
v určitých případech rozvíjet též
v našich osobních životech také
v budoucnu. Na mě osobně
udělalo velký dojem samotné
Německo, akce mi dadala novou
motivaci pro studium tohoto
jazyka.

Vít Novotný, Jan Sklenář, kvinta

Umíráš nudou ve škole? Pořád lepší než AIDS…
V rámci spolupráce s DDM se
studenti třetích ročníků
a septimy zúčastnili projektu
PREVENCE HIV A AIDS.
Vznešeným cílem celého
projektu je informovat žáky
devátých tříd základních škol
o všech možných druzích
a rizikách přenosu viru HIV a s
ním ruku v ruce jdoucí nemocí
AIDS. Už za určitou formu
pyrrhova vítězství lze považovat
fakt, že jednotliví účastníci jsou
schopni vysvětlit rozdíl
mezi HIV a AIDS.
 
Studenti našeho gymnázia se ale
své sisyfovské práce zhostili se
ctí a osvětu ohledně tohoto
velmi palčivého tématu provedli
profesionálně a dopodrobna.
Celá akce byla vedena stylem
známým spíše jako peer to peer.
Své vrstevníky provedli studenti

foto: septima

nemocemi. Dále moderátoři
ze septimy informovali
o nejrizikovějších způsobech
přenosu viru HIV. Mnoho mýtů
a předsudků se zbořilo
u stanoviště s názvem Život
s HIV. Na odlehčení předváděli
žáci ZŠ pantomimou různé
úkony týkající se pohlavního
styku.
U aktivit dostávali účastníci
programu body. Na konci akce
se vždy vyhlásilo nejlepší
družstvo, které dostalo sladkou
odměnu. Každý účastník si pak
odnesl brožurku o pohlavně
přenosných nemocech, poučnou
hru Sexeso a kondom.

autor článku:
MATĚJ HRONEK

třída septima
K. Helemiková

vším potřebným ohledně
problematiky HIV a AIDS
na pěti stanovištích, které
interaktivním způsobem
přibližovaly a vysvětlovaly jak
problematiku nemoci, tak
i ochranu před ní samotnou.
Snad nejoblíbenějším
stanovištěm bylo to, kde si

účastníci mohli vyzkoušet
nandavání prezervativů
na pomocná zařízení a odpovídat
na otázky ohledně bezpečného
sexu. Spoustu nových informací
se dozvěděli i při vyprávění
o druzích antikoncepce a jejich
spolehlivosti při ochraně
před pohlavně přenosnými
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Díky našim pracovním listům si 
mohou studenti procvičit 
programování

foto: Ilustrační foto: www.vesklole.cz

 
VV: Ozoboti se určitě dají
při výuce použít, ale určitě bych
je nebral jako spásu pro naše
školství. Výuka by měla být
rozmanitá, nejvíc záleží
na vyučujícím.
 
Myslíte si, že by se měla
na druhých stupních ZŠ
nebo středních školách
vyučovat robotika?
VT: Nejsem si jistý, zda je třeba
zařadit výuku robotiky, ale určitě
by se měla obecně zlepšit úroveň
výuky informatiky a počítačové
techniky na většině středních
škol. Žijeme v propojeném světě
moderních technologií a naše
vzdělávání tímto směrem je
velmi zanedbávané.
 
VV: Souhlasím s Vaškem, další
předmět bych do výukového
plánu rozhodně nepřidával. Spíš
bych se zaměřil na to, aby se
studenti v hodinách informatiky
snažili samostatně přemýšlet
a nacházet řešení problémů.
 
Myslíte, že vaše práce pomůže
seznámit děti s ozoboty?
VT: Naše práce byla dle mého
názoru směřována spíše
pro učitele, kteří by naše
pracovní listy zařadili do výuky.
Jsem si ale jistý, že studentům
středních škol by naše práce
nebyla cizí a úlohy by si mohli
zkusit z vlastní iniciativy.
 
VV: Studenti našeho gymnázia
se s nimi seznámí ve výuce. Ale

nechtěl bych, aby děti (zvlášť ty
mladší) seděly ve svém volném
čase doma a řešily ozoboty. Ať
jdou radši ven.
 
Kde se vidíte za deset let?
VT: Takhle do budoucnosti jsem
nepřemýšlel o nějaké pracovní
stránce, ale rád bych chtěl mít
stabilní práci ve fungující firmě,
nebo rozjeté podnikání.
 
VV: Na lavičce Realu Madrid
jako trenér. Už mám slibně
nakročeno.
 
Jsou na vás rodiče pyšní?
VV: No bodejť.
 
VT: Já doufám, že ano,
i když jsme nepostoupili
do dalšího kola SOČ.
 
Ovlivnila práce vaše sociální
vztahy? Máte pořád stejně
kamarádů? 
VV: Mraky kamarádů.
 
VT: Jistě máme kamarády, ale
počítače nás také baví. Troufnu
si ale říci, že rozhodně
upřednostníme společenský
život před počítači.
 
Máte v plánu sepsat paměti?
Myslíte si, že by je někdo
vydal?
VV: Já mám v plánu sepsat
maturitní písemku, to mi bude
pro začátek stačit.
 
VT: Vidím to v tuto chvíli stejně.

autor článku:
KLÁRA ZELENKOVÁ
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foto: L. Pořízková

 
Václav Truhlařík a Vít Vlasák,
to je dvojice zvídavých hochů,
kteří se nebojí dobrodružství.
Jak se ale rozhodli, že hodiny
svého volného času věnují právě
ozobotům, malým pojízdným
kuličkám, které známe z hodin
IVT? To vrtá hlavou nejednomu
studentovi naší školy a my vám
právě proto přinášíme exkluzivní
rozhovor nejen o mechanice!
 
Dokázali byste čtenářům
ve zkratce popsat, co to vlastně
ozoboti jsou?
VT: Jednoduše by se dal ozobot
popsat jako lehce
programovatelný, přátelský
robot o velikosti golfového
míčku.
VV: Lépe bych to neřekl.
 
Jaký byl cíl vaší práce?
Myslíte si, že se vám podařil
splnit?
VT: My jsme si stanovili cíl
vytvořit několik pracovních listů
pro školy, na kterých by si
studenti mohli procvičovat

programování a logické
a informatické myšlení.
VV: Přesně tak.
 
Jak vám vyhovovala společná
práce ve dvojici?
VT: Jak si určitě všichni myslí,
tak já jsem byl plně spokojený
při práci s Víťou a jsem si jistý,
že s nikým jiným by to tak
nešlo. Jestli teda Víťa souhlasí,
myslím si, že jsme oba dva
na projektu pilně pracovali
a rovným dílem si rozdělili
práci.
 
VV: Souhlasím, oba dva jsme
makali jak šrouby.
 
Souvisí téma vaší práce i s
výběrem možné budoucí
vysoké školy?
 
VT: Ve chvíli, kdy jsme
uvažovali o tomto tématu, jsem
já nebyl ani trochu rozhodnut,
kam půjdu, ale nakonec jsem
rád, že se tato tematika aspoň
vzdáleně podobá mému
nadcházejícímu oboru na vysoké
škole (kybernetika a robotika).
Na druhou stranu je trochu
škoda, že se naše práce v oboru
“tvorba učebních pomůcek”
nedá dále použít pro studium
na VŠ.
 
Jaký máte názor na využití
ozobotů ve výuce?
VT: Na naší škole nyní máme
ozoboty typu Bit, které jsou
starším a méně rozmanitým
modelem. Přesto se dají velmi
dobře použít pro výuku
informatiky a matematiky.

Jak se cítí prvák na gymplu?
Je váš první školní den. Došli
jste před školu a chystáte se
vstoupit do obrovské budovy,
do níž budete následující čtyři
roky docházet. S hordou
ostatních studentů se proderete
vchodem. Teď vám zbývá se
nějak zorientovat a najít svou
kmenovou třídu. Buď risknete,
že se ztratíte, nebo požádáte
někoho, kdo vypadá, že se zde
vyzná. Když ji zdařile najdete
a vyhlédnete si nějaké místo.
Jako vy sedí samy i spousty
vašich nových spolužáků, jen ti,
kteří se znají, si posedali k sobě.
 
Zvoní a začíná hodina. Do třídy
vstoupí sympatická třídní
profesorka. Vytáhne seznam
žáků a snaží se zjistit, kdo je
kdo. Společně s ní si i vy
přiřazujete jména k obličejům,
jenže po chvíli stejně nevíte, že

za vámi sedí Michaela namísto
Simony. Potom přijde na řadu
kázání o chodu školy – však to
znáte, pěkná pruda. Po chvíli,
kdy se poloúspěšně snažíte
vnímat, si všimnete, jak se vám
zdá místnost, ve které se
nacházíte, cizí. „Najdu si
kamarády? Jak to budu
zvládat?“ hlavou vám probíhají
různé myšlenky.
 
Z nich vás vyruší vaše třídní se
slovy, že se půjdete projít
po škole. Zvednete se
s myšlenkou, že se v téhle škole
třeba i vyznáte, když jste to
nezvládli při dnech otevřených
dveří a při přijímacích
zkouškách. Avšak při prohlídce
školy si uvědomíte, že to byla
velmi naivní myšlenka – spíš,
než že byste se zorientovali, jste
ještě více zmatení. A ujišťování,

že si po měsíci zvyknete,
nevěříte. Vždyť tahle škola je
úplné bludiště! Ani nevíte, jak se
vrátit ke třídě! Jediné štěstí je, že
vás třídní dovede zpět.
 
Když vynecháme adaptační
kurz, přichází na řadu interakce
s ostatními profesory. Zjistíte, že
profesoři jsou převážně skvělí,
ale i tak si v průběhu školního
roku zanadáváte, hlavně
na předměty, které vás vůbec
nebaví, a profesory, již vám
nesednou. Jenže sami jste se
do toho uvrtali, takže to musíte
přežít – gympl je taková druhá
základka, jenom těžší. O dost
těžší.
 
Tím se dostáváme k učení. To je
masakr motorovou pilou, pokud
tedy nejste zvyklí se stále jen
učit. A věřte mi – bude toho

přemíra, jelikož každý toho
po vás chce tolik, že to snad ani
nejde. Za chvíli získáte pocit, že
si každý profesor myslí, že
existuje jen jeho předmět. Takže
až dostanete vaše první
vysvědčení, jste rádi i za tu
čtyřku. Ale bát se zase nemusíte
– jediný důsledek je, že vám
mnohdy hrabe. A máte v hlavě
guláš.
 
Takže abych to shrnula – prvák
je darda. A ze studentů se stávají
blázni. Možná chytří, ale pořád
blázni. To poznáte, až si
o přestávky budete zpívat dětské
a praštěné písničky.

Katka Vaňurová, 1. A
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DINOSAUŘI SI TAKÉ MYSLELI, ŽE MAJÍ ČAS

foto: IDNES.cz

Mysleli jste si, že přemýšliví
studenti, kteří se aktivně zajímají
o své životní prostředí a svou
budoucnost, budou v pátek sedět
vzorně ve školních lavicích?
Houbeles! Toto je stávka
za klima.
 
Přestože předpověď na pátek 15.
března nebyla zrovna příznivá,
po téměř celou dobu trvání akce
bylo slunečno – Matka příroda
nás také chtěla povzbudit. Právě
ono bezoblačné počasí vytáhlo
ráno z postele i odhodlanou
čtveřici ze septimy, jež se
na devátou dopolední dopravila
autobusem a tramvají (ano,
zvládli to i tramvají)
na Malostranské náměstí,
startovací místo stávky.
Společně s masou tisíců
pískajících, tleskajících
a skandujících středoškoláků se
vydali na pochod přes Čechův
most, Václavské náměstí,

foto: Novinky.cz

Národní třídu a znovu zpět
přes Vltavu pod okna
poslanecké sněmovny – sami
Pražané to
kromě nepřeslechnutelného
hluku mohli pocítit
i pozastavenou dopravou.
Ve druhé části akce si poslechli
řečníky nejen z řad ekologů
a profesorů, ale
i zainteresovaných studentů
a aktivistů.
 
Ještě než čtveřice na samotné
místo setkání dorazila, už se
ocitla v obklopení nadšených (a
zároveň zklamaných
z nečinnosti společnosti)
studentů s jejich nápaditými
transparenty (např.: the planet is
hotter than my boyfriend, uhlí
patří pod zem nebo dycky
klima). Na Malostranském
náměstí už bylo v průběhu vítání
příchozích studentů, z nichž

někteří přišli s celou třídou i přes
zákaz vedení. Také se zde dalo
u stánku nezávazně přihlásit
k dalším podobným pátkům
za klima. Když bylo přečteno
prohlášení, všechny školy
uvítány a a hodiny odbily 9:30,
tak se mohlo konečně vyrazit.
Na povel organizátorů se celý
dav pomalu vydal za žlutými
vlajkami ve směru ulice
Mostecká. Zde už se mohly
naplno rozeznít bubny, repráky
i tleskání a skandování, které se
v průběhu akce stávky stávalo
stále hlasitějším a živějším.
Na celé trase dav minul snad jen
jednoho výraznějšího odpůrce,
který od svého auta v krátkých
intervalech naštvaně pokřikoval.
 
Po oplacení pár zkoumavých
pohledů překvapených turistů
v ulici Na Příkopě se
pokračovalo stále dál až k cíli,
zpět na Malostranské náměstí.
Poté, kdy se na místě opět
všichni setkali, byli přivítáni
organizátory, udělalo se pár
fotek a začaly projevy. Prvním
mluvčím byl Bedřich Moldan,
přední český ekolog
a polistopadový ministr
Životního prostředí, který všem
poděkoval a vyjádřil svůj názor
na současnou situaci. Dalším

vystupujícím odborníkem se stal
Milan Smrž, specialista
na obnovitelné zdroje
ze sdružení Eurosolar, a po něm
Michaela Pixová, socioložka
a organizátorka českých akcí
za klima. Studentka ze skupiny
organizátorů všem představila
10 způsobů, jak by všichni
mohli relativně jednoduše
pomoct planetě sami za sebe.
Mezi nimi i po nich vystupovali
studenti, zástupci aktivistických
organizací a dokonce i básník.
 
Ačkoliv byla účast na stávce až
překvapivě veliká, výsledky
snažení jsou bohužel v podstatě
nulové. Na druhou stranu si
účastníci odnesli nejen dobrý
pocit z vyjádření nesouhlasu, ale
také větší povědomí o tom, jak
naší planetě pomoci a jak také
převzít o něco zodpovědnější
způsob života.

autor článku:
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Školní úterý s policisty
Přicházím do haly. Pro mě
celkem známý pohled, ovšem
dnes zde potkávám úplně jiné
lidi. Ti jsou oblečeni
do policejních uniforem, což
přidává na vážnosti situace.
Konají se zde totiž fyzické testy
pro přijetí k policistům. Ty si
dnes zdarma mohli vyzkoušet
studenti.
 
Legrace končí, když zjišťuji, že
si musím vzít občanský průkaz
a jít se nahlásit na kontrolní
stanoviště. To se nachází
u vchodu do haly. Zde se upisuji
svými osobními údaji. Zmocní
se mě panika a říkám si: „K
čemu jsem se to proboha
přihlásil?“
 
Mých devět spolubojovníků
doráží jen několik chvil po mně.
Taktéž se zapisují, rozcvičují
a konverzují mezi sebou.
Nervozita z neznámé situace by
se dala krájet. Lehkou husí kůži
nezlepší ani projev velitele
policejní stanice v Nymburce.
Ve svých slovech několikrát
zdůrazní, že úspěšní jedinci
přispějí veřejně známému
klukovi na „náhradní“ ruku.
 
Po projevu velitele si bere slovo
jeho kolega, který prohlásí:
„Fyzické testy se skládají ze čtyř

ilustrace: Šárka Lísková, třída septima

částí. První z nich je člunkový
běh. Následují kliky
a celomotorický test. Tou
nejvíce vyčerpávající disciplínu
si necháváme na konec. Je jím
běh na jeden kilometr.“ Vše říká
s takovým nepříjemně
zamračeným pohledem.
 
Člunkový běh začíná krátce
po proslovech. Každý z nás musí
oběhnout dva kužele. Člověk
celkově naběhá přibližně čtyřicet
metrů. Jedná se o test rychlých
startů, kdy se měří sprintová
dovednost.
 
Po druhé disciplíně se nám už
do ničeho příliš nechce. „Takhle
poctivé kliky jsem nikdy
nedělal,“ zdůraznil jeden
z účastníků. Ano, jednalo se

o kliky. Jeden z obyčejných
cviků, avšak skvěle ukazující
fyzický stav člověka.
 
I celomotorický test probíhá
v hale. Tento cvik je celkem
těžký na pochopení a bývá
kamenem úrazu u některých
uchazečů. Z dřepu do vzporu
na pažích, opět do dřepu a do
stoje. Ze stoje znovu do dřepu
a následuje lehnutí na záda.
Takto se cvik opakuje a všem se
motá hlava.
 
Celkem náročné fyzické testy
zakončuje běh na 1000 metrů
na venkovním oválu. Mnoho
uchazečů dokáže zaběhnout
výborné časy, čemuž přispívá
i chladné počasí. Kvalitní
výkony potěšily i zamračeného

policistu, který prohlásil:
„Takhle dobrou skupinu
uchazečů jsem ještě neviděl.“
 
Pan policista tím předběhl svého
velitele. Ten o několik minut
později vyhlásil celkové
výsledky. Pro potěšení všech
studenti gymnázia byli všichni
úspěšní. Obdrželi barevný
certifikát umožňující odpuštění
fyzických testů u případných
přijímacích zkoušek. Potleskem
byl odměněn i velitel
z Nymburka, který zakončil akci
větou: „Snad se s některými
z vás u pokračování přijímaček
potkáme.“

autor článku:
MICHAL HOLEC

třída VIII
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Střípky války až po smutný konec
na hranici. Představení bylo
podle všech zdrojů velmi
zdařilé.
 
V únoru se družstvo chlapců
naší školy zúčastnilo okresního
kola ve florbale. Hlavně
kvůli změnám v soupisce
bodové výsledky týmu nebyly
ohromující, chlapci však
i navzdory tomuto faktu hráli
s nasazením a vzájemně se
povzbuzovali do konce každého
zápasu. Našim borcům
děkujeme za pěknou
reprezentaci školy.
 
Již potřetí navštívil naši školu
Ing. Marek Beránek, Ph.D.,
ředitel Unicorn College,
soukromé vysoké školy, která již
11 let vychovává specialisty
a řídící pracovníky v oborech IT
a ekonomie. V pátek 22. února
2019 si v jeho podání 1. B
a zájemci z kvinty vyslechli
přednášku o Internetu věcí.
 
Během pondělí 18.3. i ti, kteří se
s virtuální realitou ještě osobně
nesetkali, měli tu možnost.
Výzkumný ústav pro podnikání
spolu s Asociací virtuální
a rozšířené reality uspořádal
na našem gymnáziu Festival
virtuální reality. Návštěvníky
výstavy si nejvíce získala

světově proslulá česká virtuální
hra Beat Saber.
 
Gymnázium díky Nadaci ČEZ
zmodernizovalo učebnu fyziky.
Finanční částka 53 607 Kč,
kterou studenti poctivě vyšlapali
na kolech při příležitosti Dne
otevřených dveří Elektrárny
Mělník 8. září 2018, byla
využita na nákup nového
počítače s dataprojektorem
a doplnění stávající měřicího
systému ISES o nové moduly.
Těžko říct, jestli jsou šťastnější
vyučující fyziky, nebo žáci,
pro které budou hodiny fyziky
od teď zábavnější a přínosnější.
 
V pátek 22. března se na celém
světě psal Matematický klokan.
Soutěž, která ukáže, komu to
rychle a logicky myslí.
Nejlepšími klokany naší školy se
v kategorii Benjamín stali:
Vojtěch Beneš, Jakub Mraček
a Laura Šlamborová, v kategorii
Kadet: Jindřich Krupička, Max
Uxa a René Nováková,
v kategorii Junior: Daniel
Mencl, Karel Chaloupka a Lukáš
Majzler a v kategorii Student:
Ondřej Chlebovský, Karolína
Helemiková a Vratislav Ležal.

autor článku:
JIŘÍ ŠÍMA

třída septima

Poslední lednový den se třída 1.
A vydala do Prahy. Cílem
výpravy byla výstava Keltové,
která se nachází v nové budově
Národního muzea.
Během lektorované prohlídky
měli studenti možnost zhlédnout
opravdové klenoty starší
a mladší doby železné (např.
opukovou hlavu Kelta
ze Mšeckých Žehrovic),
dozvěděli se spoustu zajímavých
informací z každodenního života
Keltů, kultury, umění, zbrojení
a bydlení.
 
Pro třídu kvintu a studenty 3.
ročníku, kteří navštěvují
historický seminář, byla v pátek
8. února 2019 uspořádána
přednáška PhDr. Karla Sklenáře,
DrSc., o pravěku a raném
středověku na území Mělníka
a v jeho okolí. Poděkování patří
především Honzovi Sklenářovi
za zprostředkování přednášky
jeho strýce.
 
Ve čtvrtek 14. 2. 2019 v rámci
dne otevřených dveří, proběhl
v hale naší školy Valentýnský
badmintonový turnaj dvojic
pro studenty nižšího i vyššího
gymnázia. Celý turnaj probíhal
v příjemné atmosféře

a definitivně ho ovládla dvojice
chlapců Kryštof Chaloupka
a Jan Veterník.
 
Studenti třetích ročníků,
septimy, kvarty a kvinty se
ve středu 13. února 2019
zúčastnili přednášky, kde je pan
Jan Spratek z ESERO seznámil
nejen s fungováním a cíli
ESERO. Studenti si odnesli
spoustu nových informací
o ESERO a vesmíru.
 
Devět žáků školy vyrazilo dne
20. února 2019 do Kralup
nad Vltavou na okresní kolo
zeměpisné olympiády. Naše
gymnázium reprezentovali
ve všech čtyřech kategoriích.
Nejlépe z nich se umístil
v kategorii D Jan Čemus
z kvinty, který zde zvítězil.
 
Klub mladého diváka se vydal
do temné minulosti lidstva, a to
rovnou do kritické fáze stoleté
války. V pražském divadle D21
se totiž mladí diváci stali svědky
inscenace Panna Orleánská
v režii Jiřího Ondry. Představení
podávalo životopisný příběh
Jany z Arku od jejího dětství,
přes její obdivuhodnou cestu
k francouzskému dvoru, vítězné

Kraj nás nezastavil!

foto: Julie Šlamborová

Náš soubor 5tet (Lucie Veselá,
Kristýna Kettnerová, Šárka
Lísková, Tereza Veiglová a Julie
Šlamborová) se po absolutním
vítězství v okresním kole
probojoval do kola krajského.
Zde už díky větší konkurenci
a více ambiciózním protivníkům
nebyla výhra tak lehká. Přesto
jsme všechny tety bouřlivě
rozezněly naše nástroje, z nichž
si vylouděná harmonická hudba
našla cestu přímo k srdci porotců
a nám vydláždila cestu rovnou

do vysněného finále. V našich
šlépějích kráčel dechový soubor
Dřeva (Anna Marková, Šimon
Černý, Anežka Böhmová
a Adéla Chlistovská), který si
podobným způsobem také
zajistil místo ve finále. Palce
v pokračování naší cesty nám
můžete držet 27. dubna.

autor článku:
JULIE ŠLAMBOROVÁ

třída septima

Slavili jsme Den učitelů s našimi 
třídními
Ve čtvrtek o Den učitelů jsme
během velké přestávky pozvali
naší třídní profesorku Hanu
Güllichovou do naší třídy. Zde
jsme jí hromadně poděkovali
za práci, jakou pro nás dělá
a předali jí květinu, bonboniéru
a domácí chlebíčky. Práce naší
profesorky si velmi vážíme.
kolektiv 1. A
Naše třída překvapila paní
profesorku Sekulovou v kabinetě
s čokoládami. sexta
 
Našemu třídnímu profesorovi
Šimánkovi jsme poděkovali
za jeho velké úsilí nás alespoň
trochu naučit matematiku.
Věnovali jsme mu velkou knihu
křížovek, ze které měl radost.
Být učitelem není jednoduché,
a proto děkujeme, že to s námi
dotáhne do 4. ročníku.
- Kájovy děti 3.A
 
Akci Den profesorů jsme pojali
ve velkém. Protože si vážíme
všech, rozhodli jsme se dát
dortík profesorům, se kterými
jsme měli ve čtvrtek 28.3.
vyučovací hodinu. Nechceme
nikoho upřednostňovat. Měli
jsme radost z reakcí a budeme se
těšit na další rok.
vaše II. B

Od nás ze třídy se na Dni
profesorů nad obvyklý rámec
podílel Matěj Hronek, který
přednesl krátký děkovný projev
ve školním rozhlase. Za celou
třídu jsme potom předávali
cupcakes naši třídní profesorce
Šimánkové. Volba výzdoby byla
jednoduchá. Rozhodli jsme
o britské vlajce a mapě světa,
což připomíná předměty, které
nás vyučuje či vyučovala.
septima
 
Stejně jako ostatní třídy využila
i naše kvinta příležitosti Dne
učitelů k obdarování svého
třídního učitele, a tak jsme
potěšili paní profesorku
Špačkovou fialovou orchidejí. Je
to však pouze symbolická
pozornost vůči nezměrné snaze,
kterou nám paní profesorka
věnuje, chtěli bychom jí i tímto
vyjádřit náš vděk. kvinta
 
Pro naši paní profesorku
Drápalovou jsme připravili
ozdobnou skleněnou karafu se
vzkazy, jak moc ji máme rádi.
Také jsme přidali něco sladkého
na zub, protože to s námi nemá
někdy lehké. 3. B

kolektiv autorů
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Studentský život 
Díl třetí: Přestávky – trpká 
sladkost školních dní
Znáte ten pocit. Konečně
zazvoní a vy máte přestávku.
Těšíte se na ní většinou, ale ne
vždycky. Tentokrát to není ta
přestávka, která konečně zastaví
monotónní zvuk ne příliš
zajímavého výkladu. Tentokrát
je to zvonění, se kterým se
současně ozve: „Ták, položte
pera a zezadu vybíráme.“ Marně
se snažíte využít všeobecného
rozruchu ve svůj prospěch
a sehnat si po třídě nějaké ty
odpovědi na otázky. Ale váš
papír je nenávratně pryč a začíná
hořkosladká přestávka.
 
Vyjdete ze třídy, prosmýknete se
kolem zamilovaných párů a v
duchu si říkáte, že by si to třeba
mohli nechat na doma. Některé
se totiž objímají s takovou vášní,
že kdyby k sobě byli jen
o kousek blíž, počnete z toho
snad i vy.
 
Přebíháte školu svižným
krokem. Psát test
během „odpoledky“ a pak se
hned zvednout, jít přes celou
školu a převléknout se

na tělocvik za pět minut, to by
nezvládnul ani superman. Jak
nám ovšem vtloukají profesoři
už od začátku do hlavy,
inteligence je schopnost člověka
přizpůsobit se novým aspektům
života a studenti gymnázia, elita
národa, by měli být inteligentní.
 
Projevem toho, že má náš národ
přece jenom šanci je to, že
nezpomalujete ani když míjíte
nápis „POZOR, kluzká podlaha“
Víte totiž, že spíš škola pořídí
správnou velikost zábradlí
na hlavní schodiště, než že by se
tato cedule vyskytla u mokré
podlahy.
 
Stejně jako každému, chce se
i vám před tělocvikem
na záchod. Vystojíte si frontu,
konkurující si pouze s frontou
v jídelně a vítězoslavně sáhnete
po toaletním papíru, který
ovšem…chybí. Obejdete tedy
všechny kabinky, abyste zjistili,
jestli je tam náhodou neskrývá
onen celulózový poklad. Jen
v jedné z nich jej naleznete.
Bohužel právě tuto cennou roli

ilustrace: Šárka Lísková

si student před vámi vybral jako
vhodný nástroj k ucpání
záchodové mísy. Div vám
nezačnou téct slzy. Nešťastně
tam stojíte a přemítáte, ke kolika
věcem by se tento toaletní papír
dal využít. Ovšem stejně jako
všechny vaše naděje je celá role
v „hajzlu“. No nic, vlastně se
vám už ani nechce.
 
Přicházíte pozdě na hodinu
tělocviku. „Proč jdete zase
pozdě?“ ozývá se

z profesorských úst. „Kdyby
jenom tušili…“ říkáte si
v duchu, když se „chca nechca“
omlouváte.

autor článku:
KAROLINA HELEMIKOVÁ
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Ze studentské rady I
Studentský den se bude konat
27. 6. Budou 2 turnaje:
FLORBAL, BADMINTON.
Pro nesportující budou
připraveny 3 bloky odborných
přednášek od 8:20. Bude
dostatek času na fandění a oběd.
Studentský den bude končit
ve 13:30 a celý harmonogram
ještě není stoprocentní. Stánky:
ekologie, deskové hry, skauting,
robotika.
 
Volby do evropského parlamentu
proběhly 7. května a volilo 57
studentů. Volební komise
ve složení Matěj Mareček,
František Krupička a Lukáš
Syrový nejen připravila tradiční
volební místnost – studovnu, ale
také dohlížela na správný průběh
voleb a přesné sečtení hlasů.
Se 14 hlasy zvítězila Česká
pirátská strana, 12 získali
STAROSTOVÉ (STAN)
s regionálními partnery a TOP
09 a pomyslnou 3. příčku
obsadila Občanská demokratická
strana s 8 hlasy. A další
výsledky? Následuje ANO,
vytrollíme europarlament (5),
Křesťanská a demokratická unie
– Československá strana lidová
(3), Svoboda a přímá
demokracie – Tomio Okamura
(SPD) (2), ANO 2011 (2),
Demokratická strana zelených –

ZA PRÁVA ZVÍŘAT (2),
Evropa společně (2), Volte Pravý
Blok www.cibulka.net (1),
Vědci pro Českou republiku (1)
a Moravské zemské hnutí (1).
 
Vedení školy informuje
o zavádění nového bufetu
pro všechny studenty. Bufet
funguje dle regulací pamlskové
vyhlášky.
 
Hodnocení učitelů proběhlo
v dubnu. Každý student dostal
unikátní přihlašovací kód.
Hodnotit učitele, kteří ho
aktuální školní rok vyučují,
známkou 1-5 v různých
kategoriích. Výsledek bude
znám v červnu.
 
Vzkaz ve schránce důvěry:
Anonym vyjádřil nespokojenost
s nedostatkem třídních akcí
a mimoškolních aktivit.
Profesorka Davídková ale
poukazuje na skutečnost, že
za výlety zodpovídají jednotliví
kantoři a žádosti nejlépe vznášet
přímo ke třídním. Studentské
radě byl předložen seznam
mimoškolních aktivit
jednotlivých tříd.

autor článku:
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Ze studentské rady II
Předseda studentské rady děkuje
za povedený Den učitelů, kdy
každá třída připravila pro svého
třídního učitele překvapení.
 
Oganizaci dalšího tematického
dne, tentokrát Pyžamového dne,
si vezme na starost sekunda.
Proběhne 25. 4. 2019.
 
Projednání stížnosti vedoucímu
školní jídelny p. Douděrovi:
Jídelna začne na internetu
uvádět u jídel s obsahem hub –
H, a u jídel s obsahem vnitřností
– D
Pokud je u obědu č. 1 nedostatek
přílohy, používá si jiná příloha.
Jídelna si není vědoma, že by
názvy neodpovídaly
vydávanému jídlu. Občas nějaké
jídlo dojde a je tak servírováno
v jiné sestavě.
Vedení školy podotýká, že
student by měl při obdržení
nesprávného jídla, nesplňujícího
kritéria objednaného obědu
okamžitě iniciovat vyučující.
Profesorka Dvořáková dodává,
že by také studenti neměli
přidávat studentům, kteří nemají
objednaný oběd.
Školní jídelna si je vědoma dvou
případů zaměstnankyň kuchyně
vydávajících obědy holýma
rukama. Už se to nebude
opakovat. Bylo to z toho

důvodu, že jejich předchozí
činnost vyžadovala umytí rukou,
po kterém si již nestihly znovu
nandat rukavice.
Školní jídelna popírá přítomnost
ingrediencí z předchozího dne
v salátech následujícího dne.
Vedení školy zmiňuje větší
investice a zlepšení vybavení
kuchyně.
 
Volby do studentské rady
proběhnou až v červnu.
 
Občerstvení maturitní komise?
Co bylo špatně se starým
systémem?
Vedení školy: Situace se ladí,
systém zatím není zaběhlý.
Nebylo fér, aby maturanti, kteří
se již měli připravovat
na maturitu, připravovali jídlo
pro komisi. Škola shání peníze,
aby mohla občerstvení sama
financovat.

autor článku:
MATĚJ HRONEK

třída septima
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Oktaváni zazářili na maturitní 
veselici. Po tanečním parketu se 
proháněly traktory

Oktáva svůj maturitní ples
pojala v duchu venkovské
veselice a téma dodržela i v
půlnočním překvapení. Třída si
dokázala udělat legraci sama
ze sebe a publikum se bavilo.

red

Maturanti ze 4. A roztančili 
taneční parket v duchu 
StarDance

Ve finále večera došlo i na
Hříšný tanec, při kterém "Baby"
(pozn. redakce profesorka

Pořízková) nezůstala sedět
v koutě.

Uhádneš, kterého básníka 
charakterizují verše?

ilustrace: Šárka Lísková

A opět se náš neznámý básník
ozval a vhodil do schránky
důvěry několik svých básní.
Máte možnost podle veršů

poznat jednotlivé básníky
z literárních osnov.
 
 

Šlechticem bez titulu
 
Šlechticem bez titulu
nebo titul bez šlechtice?
Za života jenom smůlu,
po smrti součást učebnice.
 
Okouzlen výstřihy blůz
sedl a psal bez okolků.
Sedl, psal a složil blues
pro jednu bláznivou holku.
 
Možná chtěl říct jí do očí
těch pár milostných vět.
Ale člověka smrt zaskočí,
když mu je sotva dvacet pět.
 
S titulem bez šlechtice
klečel by ji u nohou.
Však zhasly všechny svíce
a mrtví milovat nemohou.
 
 
 
 
 

Proletěl životem spěšně
 
Proletěl životem spěšně
- dvacet tři zápisů do diáře.
Proletěl krátce a bezútěšně,
proletěl až mezi proletáře.
 
Přes Svatý kopeček k Olomouci,
z Moravy do Čech až k Praze,
osudem vskutku až
srdcervoucím
zaplatil předčasně a příliš draze.
 
Miloval vždy vše obyčejné,
i když měl málem na kahánku.
Miloval to, co lidem je zřejmé
- třeba jen takovou poštovní
schránku.
 
Těžká hodina ho zastihla v bytě
jak do domu nezvaní hosti.
Básník pak skomírá na úbytě
a verše se stávají minulostí.

red
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